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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Guvernul lucreaza la o noua lege a asistentei sociale 

• Premierul: Vom stabili ca activitatile economice sa se inchida la ora 18.00 unde 

rata este intre 4 si la 6 la mie 

• Guvernul majoreaza plafonul maxim de garantare pentru o creanta de asigurare 

la 500.000 lei 

• Conducerea ASF, chemata miercuri la Senat pentru a da explicatii despre 

prabusirea City Insurance, companie cu 3 milioane de clienti / UPDATE Conducerea 

ASF nu s-a prezentat la intalnire, precizand ca va veni saptamana viitoare 

• DOCUMENT Standardele de cost la "Anghel Saligny", publicate in Monitorul 

Oficial: Care vor fi costurile maxime pentru drumuri comunale ori retele de apa si 

canalizare 

• Confuzie in institutiile publice: Concursurile au fost blocate in urma unei OUG, 

Guvernul adopta o alta OUG pentru a clarifica lucrurile 

• Anca Dragu: 'Programul Masa calda, derulat in 50 de scoli a redus abandonul 

scolar de la 19,1% la 15,3% in 2019' 

 • Conferinta de specialitate pe tema plafonarii sau compensarii preturilor la 

energie, organizata joi 

• Se scumpeste caldura in Bucuresti. Cresterea pretului va fi de aproximativ 20% 

• Comisia Europeana impune tarilor membre un set de masuri impotriva cresterii 

preturilor la energie 

 

• Premierul a discutat cu activistii de mediu si jurnalistul care documentau taierile 

ilegale de padure din Suceava 
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• AFIR a publicat Ghidul solicitantului privind accesarea fondurilor europene prin  

PNDR 2020 pentru procesarea produselor agricole 

 

• Euro atinge un nou maximum istoric: 4,94 de lei 

• Romania este tara cu cele mai nesigure drumuri din Uniunea Europeana. Nou 

proiect pentru cresterea sigurantei in trafic 

• Egalitatea de GEN, NEXT LEVEL: Specialistii spun ca PIB-ul Romaniei ar putea 

creste cu 10% gratie femeilor 
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• Guvernul lucrează la o nouă lege a asistenţei sociale 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, a anunţat miercuri, la Tulcea, că legea asistenţei sociale 

va fi modificată, astfel încât statul să finanţeze ţintit o persoană aflată în dificultate şi nu 

instituţii de asistenţă socială. 

"Alături de organizaţii neguvernamentale am finalizat deja şi urmează să fie pusă în 

dezbatere publică o nouă lege a asistenţei sociale, astfel încât să permitem funcţionarea 

serviciilor integrate de asistenţă socială, să deschidem parteneriatele între public şi 

privat, iar statul să finanţeze ţintit o persoană aflată în nevoia de asistenţă socială şi nu 

per ansamblu instituţii de asistenţă socială. Sper să găsim înţelepciune şi solidaritate la 

nivelul societăţii să mergem şi în asistenţa socială pe acelaşi sistem ca în educaţie, 

finanţarea urmează beneficiarul", a declarat ministrul Muncii, după inaugurarea primului 

centru itinerant de asistenţă pentru copiii cu dizabilităţi. 

Ulterior, în timpul unei conferinţe de presă susţinută la Prefectura judeţului Tulcea, 

oficialul guvernamental a menţionat că modificarea legislativă este însoţită şi de măsuri 

complementare prevăzute în Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR), respectiv 

alocarea a 182 de milioane de euro pentru crearea centrelor cu servicii sociale necesare 

persoanelor vulnerabile. 

Raluca Turcan a afirmat că săptămâna viitoare va avea o primă consultare pe noua 

formă a legii privind asistenţa socială. 

"Noua lege a asistenţei sociale va fi sustenabilă. Asistenţa socială nu mai poate fi privită 

în România ca o povară. Nu poţi fi un stat civilizat, respectat, cu un mediu antreprenorial 

puternic, dacă ai nuclee de sărăcie lucie în ţară. Aceste nuclee pot fi sprijinite şi ajutate 

cu asistenţă socială de calitate", a precizat ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale. 

În context, Raluca Turcan a menţionat că anul acesta 29 din cele 47 de direcţii generale 

de asistenţă socială şi protecţia copilului din ţară au fost penalizate cu 25% din bugete, 

din cauză că nu au restructurat unităţile cu peste 50 de beneficiari, conform legislaţiei în 

vigoare. 

"Nu am penalizat eu. Aşa prevede legea, iar legea a intrat în vigoare de la 1 ianuarie anul 

acesta, iar eu am urmărit aplicarea legii", a mai spus ministrul Muncii. 

(Sursa: stiripesurse.ro)  
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• Premierul: Vom stabili ca activitățile economice să se închidă la ora 

18.00 unde rata este între 4 și la 6 la mie 

Comitetul Naţional pentru Situaţii de Urgenţă urmează să reglementeze miercuri, printr-

o hotărâre, măsura ca activităţile economice din anumite domenii să fie închise la ora 

18.00 în localităţile unde rata de incidenţă este cuprinsă între 4 şi 6 la mia de locuitori, a 

anunţat prim-ministrul Florin Cîţu. 

"Astăzi discutăm o hotărâre CNSU pentru că între 4 la mie şi 6 la mie se închid 

activităţile economice la ora 18.00 şi atunci trebuie să reglementăm şi acest lucru. Cred 

că azi dăm hotărârea CNSU şi hotărârea de guvern cred că mâine sau vineri, va fi ceva 

online", a precizat Cîţu după ședința de guvern. 

Miercuri, în Capitală s-a depășit incidenţa de 3 la mie a cazurilor de COVID-19. Potrivit 

Prefecturii, urmează să fie instituite noi restricţii, iar accesul la anumite evenimente să fie 

condiţionat de prezentarea certificatului digital. 

În localitățile din jurul Bucureștiului, incidența a trecut chiar de 5 cazuri la mia de 

locuitori. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Guvernul majorează plafonul maxim de garantare pentru o creanță 

de asigurare la 500.000 lei 

La propunerea Ministerului Finanțelor, Guvernul a adoptat în ședința de miercuri 

Ordonanța de urgență pentru modificarea și completarea Legii nr. 213/2015 privind 

Fondul de garantare a asiguraților, ca urmare a insolvenței companiei de asigurări City 

Insurance, arată Mediafax. 

Urgenţa demersului este justificată de modificarea termenului în care Fondul de 

Garantare a Asiguraţilor este îndreptăţit să efectueze plăţi din disponibilităţile sale către 

creditorii de asigurări, o măsură de protecţie a acestora în cazul insolvenţei unui 

asigurător.  
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Astfel, se modifică definiția plafonului de garantare cu referire expresă la nivelul maxim 

al garantării pentru o creanță de asigurare datorată în temeiul unui contract, nu pe un 

creditor de asigurare. Modificarea este necesară pentru a se asigura o protecție reală a 

creditorilor de asigurări, care au calitatea de contractant în mai multe contracte de 

asigurare. De asemenea, se majorează plafonul maxim de garantare de la 450.000 lei la 

500.000 lei, . 

Totodată, Fondul va avea dreptul să efectueze plăți aferente 

despăgubirilor/indemnizațiilor cuvenite creditorilor de asigurări în termen de 60 de zile 

de la data publicării în Monitorul Oficial a deciziei Autorității de Supraveghere Financiară 

de retragere a autorizației de funcționare și de constatare a stării de insolvenţă a 

asigurătorului. 

De asemenea, Fondul are și competența de a deschide dosare de daună, la solicitarea 

petenților, în cazul daunelor avizate la asigurători înainte de data retragerii autorizației 

de funcționare, dar pentru care nu s-au deschis dosarele de daună, precum și de a 

efectua constatări suplimentare pentru dosarele deja deschise de asigurători. Astfel, vor 

fi protejați creditorii de asigurări aflați în situațiile de mai sus. 

Alte dispoziții se referă la: 

stabilirea cuantumului daunelor morale cu respectarea principiului echității și prin 

raportare la consecințele negative suferite în plan fizic și psihic; 

reglementarea expresă a faptului că executarea silită pentru titlurile executorii obținute 

împotriva asigurătorului nu poate fi demarată împotriva Fondului; 

modificarea căii de atac a deciziilor Fondului de respingere a plății sumelor solicitate, în 

sensul că aceste decizii pot fi contestate la instanțele civile de la sediul Fondului, spre 

deosebire de prevederile actuale care stabilesc posibilitatea de contestare la Curtea de 

Apel Bucureşti. În consecință, taxa de timbru de 200 lei va fi aplicată și în cazul 

contestațiilor introduse la instanţele judecătoreşti în temeiul Legii nr. 213/2015; 

introducerea posibilității Fondului de a se îndrepta în mod direct împotriva persoanelor 

care au încasat necuvenit sume de la Fond; 

reglementarea expresă a dreptului Fondului de a avea puncte de lucru;  
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reglementarea competenței A.S.F. de numire a Fondului ca administrator interimar al 

unui asigurător pentru care se dispune măsura retragerii autorizației de funcționare și se 

constată indiciile existenței stării de insolvență, precum și reglementarea atribuțiilor 

acestuia; 

reglementarea posibilității Fondului de a-și constitui conturi în valută, precum și de a-și 

investi resursele financiare și în instrumente financiare și alte plasamente în valută; 

reglementarea competenței A.S.F. de a stabili un plafon maxim al plăților efectuate de 

Fond prin intermediul poștei, în scopul diminuării costurilor generate de comisioanele 

aferente unor astfel de servicii de plată, în contextul în care există o diferență 

semnificativă între comisioanele practicate de poștă și cele ale instituțiilor de credit; 

reglementarea competenței comisiei speciale de a suspenda soluționarea cererii de 

plată, în situația expres reglementată în care petentul solicită prelungirea termenului de 

furnizare a documentației solicitate de Fond, care include acte emise de alte entități 

private sau publice. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Conducerea ASF, chemată miercuri la Senat pentru a da explicații 

despre prăbușirea City Insurance, companie cu 3 milioane de clienți / 

UPDATE Conducerea ASF nu s-a prezentat la întâlnire, precizând că va 

veni săptămâna viitoare 

Conducerea Autorității de Supraveghere Financiară (ASF) este așteptată miercuri pentru 

o primă discuție în Comisia Economică a Senatului despre prăbușirea companiei City 

Insurance. La audieri au fost chemați și reprezentantii Biroului Asigurătorilor Auto 

(BAAR), dar și cei ai transportatorilor și service-urilor membre ale COTAR. Mișu 

Negrițoiu, care a fost revocat de la conducerea ASF în mai 2017, susține că actuala 

situație de la City Insurance "pare un faliment acoperit 5 ani", în condițiile în care 

asigurătorul avea aceste probleme din 2016. 

UPDATE1 (14:20) Conducerea ASF nu s-a prezentat miercuri la întâlnire. Comisia din 

Senat a spus că va insista cu invitația.  
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UPDATE2 (14:50) Daniel Apostol, purtătorul de cuvânt al ASF: "ASF a solicitat saptămâna 

trecută o întâlnire reunită a Comisiilor de buget finanțe din Camera Deputaților și Senat, 

pentru a prezenta întreaga situație care a condus la decizia de ridicare a autorizației de 

funcționare a scocietatii City Insurance. Această întâlnire va avea loc săptămâna viitoare. 

Având în vedere timpul scurt în care a fost solicitata prezenta, precum și faptul că pe 

ordinea de zi a ședinței de Guvern de azi s-a aflat si a si fost adoptat Proiectul de 

Ordonanță de urgență pentru modificarea și completarea Legii nr. 213/2015 privind 

Fondul de garantare a asiguraților, inițiat de către A.S.F., măsurile cu caracter urgent pe 

care autoritatea este chemată să le ia în contextul actual al pieței asigurărilor 

(organizarea Fondului de Garantare a Asiguraților, pentru exercitarea atribuțiilor legale, 

analize efectuate împreună cu societățile de asigurări cu privire la evoluția tarifelor de 

primă RCA, necesitatea elaborării unor acte normative cu scopul stabilizării pieței), 

Autoritatea a solicitat prezentarea punctelor de vedere ale A.S.F. într-una din zilele 

săptămânii următoare. 

Totodată, reprezentanții Autoritatii vor fi prezenți săptămâna viitoare în cadrul unei 

ședințe comune de analiză, ce urmează a avea loc în Comisiile reunite de buget-finanțe 

ale Camerei Deputaților și Senatului." 

"Am invitat conducerea Autorității de Supraveghere Financiară - ASF la o primă discuție 

în Comisia Economică a Senatului. Alături de colegii mei, încercăm să aflăm cum a fost 

posibilă prăbușirea companiei City Insurance", a anunțat marți seara Silvia Dinică, 

președintele Comisiei economice din Senat, citată de Mediafax. 

Din informațiile HotNews.ro, la audieri au mai fost chemați și reprezentanții BAAR (Biroul 

Asigurătorilor Auto) și cei ai COTAR (Confederația operatorilor și transportatorilor auto). 

De altfel, COTAR a transmis și în luna mai 2020 către Parlamentul României și Guvernului 

României un Memoriu în care a prezentat neregulile de care s-ar face vinovată 

Autoritatea de Supraveghere Financiară, acțiune care a rămas fără urmări. 

Acuzații grave în scandalul City Insurance: Pare un faliment acoperit 5 ani / City a fost 

scoasă din redresare în baza unei hârtii fără nicio valoare - Mișu Negrițoiu, fost șef ASF 
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Mișu Negrițoiu, cel care a fost revocat de la conducerea ASF în mai 2017 după scandalul 

NN Pensii și criza RCA din 2016 (falimentele Astra și Carpatica), susține într-o declarație 

pentru HotNews.ro că actuala situație de la City Insurance "pare un faliment acoperit 5 

ani." Acesta spune că a pus City sub un plan de redresare în 2016 și cu administrare 

specială, dar după plecarea sa, ASF a hotarât scoaterea City din redresare, în baza unei 

hârtii fără nici o valoare (extras de cont), care s-a dovedit a fi un fals. 

"Pare un faliment acoperit 5 ani. City a fost sub plan de redresare în 2016, după un audit 

cu Big4, solicitat de ASF. La ultima sedință de Consiliu la care am participat (aprilie 

2017), am retras autorizația conducerii societății și am hotărât desemnarea unui 

administrator special (FGA sau consultat/auditor). 

Dupa ce am plecat eu, nu s-a mai întâmplat nimic. Ba mai mult, același Consiliu a hotarit 

scoaterea societății din regimul de redresare, în baza unei hârtii fără nici o valoare 

(extras de cont), care s-a dovedit a fi un fals. Asemenea încercari de acoperire cu “quasi 

cash” au mai fost făcute și înainte. Nu ASF a descoperit falsul acum, ci auditorul Big4, cu 

ocazia exercitiului BSR (Balance Sheet Review) solicitat de EIOPA în 2020.", a declarat 

luni, 20 septembrie, pentru HotNews.ro Mișu Negrițoiu, fost președinte al ASF. 

Amintim că, abia în vara acestui an, după analize mai serioase, ASF a descoperit că City 

Insurance i-a raportat încă din 2017 că deține milioane de euro într-o bancă străină, cu 

care nu ar fi avut, de fapt, raporturi contractuale. 

Fostul preşedinte al ASF a mai declarat săptămâna trecută pentru ZF că în perioada 

2016-2017, City Insurance avea aceleaşi probleme ca şi acum, dar marea diferenţă este 

că dimensiunea problemei era mai mică având în vedere că asigurătorul avea un volum 

al vânzărilor şi o cotă de piaţă mai mici. 

„Atunci avea aceleaşi probleme ca şi acum. Avea un deficit de capital mai mic decât 

acum, undeva la vreo 50 mil. euro. Am băgat asigurătorul într-un program de redresare 

şi înainte de a pleca de la ASF, urma să desemnăm administratorul special, exact ce a 

făcut ASF acum. Dimensiunea problemei era mai mică atunci pentru că volumul de 

vânzări şi cota de piaţă erau mai mici. După ce am plecat eu, înţeleg că atunci i-a fost 

ridicat programul de redresare bazat pe acest extras de cont prezentat şi acum, care nu 

era real. A încercat şi atunci să aducă obligaţiuni şi diferite metode pentru a completa 

nevoia de capital“, a declarat pentru ZF Mişu Negriţoiu, citat de Business 

Magazin. 
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După plecarea lui Mişu Negriţoiu de la conducerea ASF, primul vicepreşedinte al 

acesteia a condus instituţia. La acea vreme, Mişu Negriţoiu susţine că era vorba de 

Cornel Coca Constantinescu. 

„După ce am plecat eu, conducea ASF-ul primul vicepreşedinte al ASF, Cornel Coca 

Constantinescu. El a condus şi cred că sub conducerea lui ASF-ul a aprobat ieşirea din 

programul de redresare şi au aprobat capitalul. Când au adus extrasul de cont eu nu mai 

eram la ASF“, a mai spus Mişu Negriţoiu. 

În mod ironic, fostul vicepreședinte ASF, în mandatul căruia s-a închis redresarea la City, 

este acum director general la FGA - fondul care va gestiona falimentul City 

Contactat luni, de HotNews.ro, pe tema acestor acuzații, Cornel Coca Constantinescu 

susține că nimeni în ASF nu ia decizii de unul singur. 

"D-nul Negrițoiu vorbește în necunoștință de cauză. Eu l-am înlocuit pentru o perioadă 

de câteva zile, apoi postul de prim-vicepreședinte ASF a fost vacantat. Nimeni nu poate 

lua astfel de decizii în ASF de unul singur. Deciziile nu se iau la sectoare, ci în Consiliul 

ASF, după ce se avizează de toate direcțiile implicate", a spus Cornel Coca 

Constantinescu. 

Cornel Coca Constantinescu este în prezent director general adjunct la Fondul de 

Garantare a Asiguraților (FGA), care va gestiona plățile către păgubiții City Insurance. 

Ce s-a întâmplat mai exact în 2016 

Într-adevăr, în aprilie 2016, Consiliul ASF, în care Mișu Negrițoiu era președinte, a decis 

deschiderea procedurii de redresare financiara pe baza de plan împotriva City Insurance, 

iar activitatea de vânzare a polițelor RCA a fost limitată la maxim 75% din totalul 

subscrierilor din anul 2015. 

Ce probleme a constatat ASF în 2016 la City Insurance: 

Gradul ridicat de subadecvare a rezervelor de dauna, de 43% 

coeficient de lichiditate de 0,83 pentru activitatea de asigurari generale 

Întarzieri importante la plata despagubirilor aferente daunelor Carte Verde, fiind 

inregistrate la B.A.A.R. cereri de chemare in garantie, cu consecinte negative 

asupra intregii piete de asigurari RCA din Romania;  
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o datorie semnificativa aferenta cedarii in reasigurare a riscurilor incluse in clasa 10 - 

RCA, reprezentand aproximativ 85% din totalul datoriilor fata de reasiguratori; 

o expunere ridicata la risc, reprezentand totalul sumelor asigurate pentru politele in 

vigoare, raportat la valoarea activului net inregistrata de societate la aceeasi data, la 

clasa 15 - Asigurari de garantii, incheiate pe teritoriul Romaniei si in Spatiul Economic 

European; 

absența unei evaluari, pe o baza prudenta, a sumelor de incasat de la societati afiliate si 

diversi debitori, cu valori si vechimi semnificative, fara a tine cont, de asemenea, de 

deprecierea creantelor respective. 

Ulterior, în data de 20 iulie 2017, după revocarea lui Mișu Negrițoiu, Consiliul ASF a 

închis procesul de redresare financiară la City Insurance. 

La acea dată, președinte al ASF era Leonardo Badea (cel care anterior fusese deputat 

PSD), iar prim-vicepreședinte ASF era Ovidiu Wlassopol (fostul soț al Olguței Vasilescu). 

Pe de altă parte, la acel moment, Cornel Coca Constanescu era vicepreședinte ASF 

responsabil de sectorul asigurărilor. 

"Membrii Consiliului au fost informați despre restabilirea situației financiare a 

asigurătorului la data de 31 martie 2017, în baza documentelor prezentate de către 

societate și a verificărilor efectuate de către direcțiile de specialitate din cadrul ASF, cu 

privire la acordarea de către acționarul principal existent a unui împrumut subordonat, în 

numerar, în sumă de 50 milioane de euro.", se arăta în comunicatul ASF de la acea dată. 

Interesant de menționat că City Insurance a atacat în instanță decizia luată în aprilie 

2017 de Consiliul ASF, condus de Mișu Negrițoiu, iar în acest an, City a câștigat definitiv 

la Înalta Curte de Casație și Justiție acest proces împotriva deciziei de atunci a ASF, 

potrivit Profit.ro. 

Situația City Insurance s-a agravat din 2017 până în prezent. Cine s-a aflat la conducerea 

ASF 

În noiembrie 2018, Plenul Parlamentului a votat o nouă conducere pe 5 ani la 

Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF), instituție care reglementează piețele de 

capital, asigurări și pensii private, sectoare cu active de peste 20 miliarde de 

euro, și în care șefii au venituri nete de până la 14.000 de euro pe lună.  
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Leonardo Badea a fost reales președinte al ASF, iar vicepreședinte responsabil de 

sectorul asigurărilor a fost numit Cristian Roșu. Acesta a negat la acel moment că ar fi 

rudă (văr) cu liderul PSD, Liviu Dragnea, în urma informaţiilor vehiculate în spaţiul public. 

În luna octombrie 2019, Leonardo Badea a demisionat din funcția de președinte al ASF, 

pentru a putea ocupa funcția de viceguvernator al Băncii Naționale a României, unde se 

află și acum. (https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-23415263-leonardo-

badea-demisionat-din-functia-presedinte-asf-pentru-putea-ocupa-functia-

viceguvernator-bancii-centrale.htm) 

În tot acest timp, sectorul asigurărilor din ASF a fost condus de vicepreședintele Cristian 

Roșu. 

Primele reacții după falimentul demarat la City sunt în roz: Conducerea ASF nu-și 

găsește nicio vină, iar asigurătorii cred că se va trece și peste acest moment 

Cu prețuri crescute la RCA, service-uri care nu îți primesc mașina la reparat dacă arăți 

polița de City Insurance, mii de reclamații și procese în care oamenii așteaptă bani de la 

acest asigurător, oamenii din conducerea ASF, plătiți cu zeci de mii de euro pe lună, nu 

au nimic a-și reproșa. Ba chiar, Nicu Marcu, președinte ASF din vara anului trecut, 

asigură că efortul său de stopare a neregulilor va continua, deși sancțiuni mai dure a luat 

abia în primele luni din acest an. Îngrijorări din industrie, măcar? Nu - trecem și peste 

asta! 

În seara în care Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) a anunțat că i-a retras 

autorizația de funcționare a City Insurance și a demarat procedura de deschidere a 

falimentului, instituția a transmis următorul mesaj de la președintele ASF, Nicu Marcu: 

„Din prima zi a mandatului meu de Președinte al Autorității, mi-am propus aplicarea 

fermă a legii și stoparea neregulilor din piața asigurărilor și vă asigur că efortul meu va 

continua. Toate deciziile au la bază ample investigații de specialitate, dovezi concrete și 

sprijinul instituțiilor de aplicare a legii din România, precum și din alte state” - Nicu 

Marcu, președinte ASF. 

E drept că acesta a fost numit la conducerea ASF la jumătatea anului trecut, dar primele 

sancțiuni le-a aplicat în primele luni din 2021, multe contestate ușor. 

Sancțiuni mai dure ASF a aplicat abia în iunie 2021.  
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De altfel, pentru a arăta că nu a stat degeaba, în comunicatul de presă cu decizia 

falimentului City Insurance, ASF a inclus și amenzile aplicate în ultimii ani la acest 

asigurător, în care se vede clar că amenzile au venit abia în prima jumătate din acest an. 

Nicu Marcu, președinte al ASF de la sfârțitul lunii iunie 2020, este plătit cu circa 13.500 

de euro pe lună. 

Colegul său mai vechi în funcție, Cristian Roșu, vicepreședinte ASF responsabil de 

sectorul asigurărilor, declara în 2019 pentru HotNews.ro că "City Insurance îndeplinește 

toți indicatorii de solvabilitate și, cel puțin la momentul acesta, nu există niciun motiv 

rezonabil care să ducă spre o idee de faliment." 

Abia anul acesta, după analize mai serioase, ASF a descoperit că City Insurance i-a 

raportat încă din 2017 că deține milioane de euro într-o bancă străină, cu care nu ar fi 

avut, de fapt, raporturi contractuale. 

Anul trecut, Cristian Roșu a încasat de la ASF venituri în valoare de 651.602 lei 

(echivalentul a 54.300 lei/lună - peste 11.200 euro/lună). 

Cîţu, despre City Insurance: Trebuie să ne obişnuim ca în economiile de piaţă să dea şi 

faliment companiile, e o chestie naturală. Trebuie să vedem dacă a fost fraudă acolo 

Prim-ministrul Florin Cîţu a precizat sâmbătă, întrebat fiind despre intrarea în faliment a 

celei mai mari companii de asigurări, City Insurance, că „trebuie să ne obişnuim ca în 

economiile de piaţă să dea şi faliment companiile.", potrivit News.ro. 

„Există un reglementator (n.a ASF). Guvernul tocmai de aceea nu ar trebui să mai 

intervină, pentru că există un reglementator. Aş vrea să văd exact care a fost evaluarea şi 

cum de s-a ajuns aici. Mă voi asigura că clienţii de la City Insurance nu vor avea de 

suferit de pe urma acestei situaţii. Asta vom vedea dacă şi-a făcut ASF-ul treaba, nu am 

în acest moment acest răspuns. Vreau să văd exact evaluarea celor de la ASF pe situaţie 

şi după aceea vom lua o decizie, dar de aceea avem reglementator, a afirmat, sâmbătă, 

primul ministru Florin Cîţu. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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• DOCUMENT Standardele de cost la "Anghel Saligny", publicate în 

Monitorul Oficial: Care vor fi costurile maxime pentru drumuri 

comunale ori rețele de apă și canalizare 

Standardele de cost la "Anghel Saligny", programul de 10 miliarde de euro pentru 

primării care a aruncat în aer Coaliția, au fost publicate marți în Monitorul Oficial. Costul 

standard al reţelelor de apă este de cel mult 1.250 euro pe locuitor, iar cel al reţelelor de 

canalizare este de maxim 2.500 pe locuitor. Introducerea unor standarde de cost a fost o 

cerință a USR-PLUS, după cum a spus liderul PNL Ludovic Orban, înainte de ruperea 

Coaliției. 

VEZI AICI DOCUMENTUL PUBLICAT ÎN MONITORUL OFICIAL 

Ordinul pregătit de ministrul Dezvoltării Cseke Attila, cu standardele de cost la "Anghel 

Saligny", programul de 10 miliarde de euro pentru primării care a aruncat în aer Coaliția, 

au fost publicate marți în Monitorul Oficial. 

Actul nu are modificări față de proiectul de ordin pus în dezbatere la începutul acestei 

luni. 

Pentru reţelele de apă şi canalizare proiectul de act normativ prevede standardele de 

cost utilizate pentru proiectele finanţate din fonduri europene. 

Costul standard al reţelelor de apă este de cel mult 1.250 euro pe locuitor, iar cel al 

reţelelor de canalizare este de maxim 2.500 pe locuitor. 

În cazul drumurilor, unde nu există standarde de cost utilizate pentru proiectele 

finanţate din fonduri europene, costul standard este calculat pe baza celor stabilite în 

2010 şi abrogate în 2018, ajustate cu creşterile de preţ la nivel mondial al materialelor de 

construcţii, stabilite de Institutul Naţional de Statistică, a explicat ministrul. 

Astfel, costul standard maxim pentru un kilometru de drum comunal este de maxim 

330.000 euro. 

Preţul unui kilometru de drum judeţean nu poate depăşi 560.000 euro pe kilometru, iar 

centurile ocolitoare, în funcţie de numărul de benzi şi tipul carosabilului, pot avea preţuri 

standard între maxim 2,12 şi maxim 6,34 milioane de euro, se arată în 

comunicatul citat. 
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"Actul normativ prin care s-a adoptat Programul "Anghel Saligny" prevede un termen de 

15 zile pentru stabilirea acestor costuri standard şi 30 de zile pentru stabilirea costurilor 

standard privind reţelele de gaze, care urmează a fi adoptate printr-un ordin comun al 

ministrului dezvoltării, lucrărilor publice şi administraţiei şi al ministrului energiei", a 

menţionat Cseke Attila. 

Ce asigurări a dat Cseke Attila despre transparența programului Anghel Saligny, o altă 

cerință a USR-PLUS 

De notat și că vineri, 3 septembrie, când Guvernul Cîțu a adoptat programul Anghel 

Saligny în lipsa miniștrilor USR-PLUS, ministrul Dezvoltării Cseke Attila a dat asigurări că 

Ordonanța de urgență are prevederi care ar asigura transparența programului, o altă 

cerință a celor de la USR-PLUS. 

Cseke Attila a spus că solicitările pentru proiectele finanţate prin Programul "Anghel 

Saligny" vor fi depuse în format electronic, pe o platformă digitală urmând să se 

regăsească toate informaţiile publice pentru a asigura transparenţa programului. 

"Solicitările se vor putea depune în format electronic. În OUG este prevăzută expres 

necesitatea constituirii unei platforme digitale cu toate informaţiile publice, pentru a 

asigura transparenţa acestui program şi a efectuării execuţiei lucrărilor şi pe această 

platformă digitală se vor regăsi toate informaţiile publice despre fiecare proiect, 

finanţarea asigurată fiecărui proiect, termenele de execuţie, executantul lucrării, stadiul 

lucrării, stadiul execuţiei tehnice, respectiv financiare cu privire la fiecare obiectiv de 

investiţie din acest Program Naţional de Investiţii 'Anghel Saligny'", a afirmat Cseke 

Attila după şedinţa de guvern, citat de Agerpres. 

Ce se întâmplă dacă primăriile folosesc ilegal fondurile din Anghel Saligny: Ca și la PNDL 

1 nu răspunde primarul, ci toată localitatea 

Ministrul Cseke Attila a mai spus atunci că banii vor fi returnaţi integral la bugetul de 

stat în cazul proiectelor nefinalizate din Programul "Anghel Saligny". 

"Beneficiarul obiectivului de investiţii, unitatea administrativ teritorială, răspunde pentru 

aceasta, pentru că banii trebuie returnaţi la buget dacă proiectul nu este finalizat. (...)  
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Cred că este o sancţiune destul de aspră. Şi astăzi, pe alte programe naţionale de 

investiţii, în urma sesizărilor primite, Corpul de Control al ministrului verifică cele 

întâmplate la faţa locului. Se întâmplă în mod uzual. Se va întâmpla în mod curent şi pe 

Programul Naţional de Investiţii "Anghel Saligny". De asemenea, toate facturile, în 

momentul în care ele intră în Ministerul Dezvoltării, vor fi trimise spre verificare şi 

Inspectoratului de Stat în Construcţii. Aceste reglementării se regăsesc în ordonanţa de 

urgenţă", a spus Cseke Atilla după şedinţa de guvern. 

Ce nu a spus Cseke Attila însă este că anumite prevederi care nu prea au dat roade, 

inclusiv la capitolul sancțiuni, sunt copiate integral din PNDL1. 

Un exemplu este articolul 10 din OUG-ul de aprobare a proiectului Anghel Saligny în 

care este prevăzut că în cazul în care primăriile utilizează sumele transferate cu 

nerespectarea preverilor legale sau contractuale, trebuie să restuie banii Ministerului în 

30 de zile. 

Dacă nu restituie sumele, nu răspund primarii sau persoanele din aparatul administrativ, 

ci întreaga localitate prin: 

"sistarea alimentării atât cu cote defalcate din impozitul pe venit, cât şi cu sume 

defalcate din unele venituri ale bugetului de stat pentru echilibrare, cu excepţia plăţilor 

pentru achitarea drepturilor salariale şi a contribuţiilor aferente, inclusiv a drepturilor 

cuvenite asistenţilor personali ai persoanelor cu handicap grav, precum şi a 

indemnizaţiilor lunare ale persoanelor cu handicap grav şi a plăţilor privind finanţarea 

sistemului de protecţie a copilului şi a centrelor publice pentru persoane adulte cu 

handicap, după caz, atunci când nu pot fi asigurate din venituri proprii." 

Această prevedere se regăsește întocmai în PNDL1 la Art. 10^1. 

De notat ar fi însă că cei de la USR-PLUS nu au semnalat public că ar fi o problemă la 

acest capitol în care întreaga localitate răspunde, în loc să fie făcuți responsabili primarii 

ori reprezentanții UAT-ului care a folosit ilegal fondurile de la buget. 

Reacția USR-PLUS după aprobarea programului Anghel Saligny: Adoptarea PNDL 3, un 

nou abuz marca OUG 13 
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Vineri, 3 septembrie, după ce Guvernul Cîțu a adoptat programul Anghel Saligny, USR-

PLUS a reacționat precizând că adoptarea de către Guvern a Programului Anghel Saligny 

reprezintă ''un nou abuz marca OUG 13'', acuzându-l din nou pe premierul Florin Cîțu că 

"a arătat că interesul propriu de partid este mai important decât interesul românilor, în 

condițiile în care traversăm o criză pandemică". 

USR-PLUS a spus, într-un comunicat de presă, că a făcut o analiză a proiectului care 

"arată clar că PNDL 3 este doar o continuare a PNDL 2 (creația lui Liviu Dragnea) în ceea 

ce privește risipa banilor și lipsa de transparență în alocarea lor", iar faptul că niciun 

amendament USR-PLUS nu a fost adăugat în proiect ar fi "o nouă dovadă că PNDL 3 nu 

s-a dorit în niciun moment să fie altceva decât o pușculiță pentru partide". 

Ce au acuzat reprezentanții USR-PLUS: 

"În primul rând, PNDL 3, la fel ca PNDL 2, prevede aceleași tipuri de investiții, acordate 

nu în funcție de nevoile punctuale locale ale oamenilor, ci în funcție de interesele 

firmelor de partid. USR PLUS a propus ca alocarea banilor să fie făcută în funcție de niște 

indicatori clari. 

În al doilea rând, PNDL 3, la fel ca PNDL 2, nu stabilește niște criterii clare în aprobarea 

investițiilor. USR PLUS a propus ca proiectele să fie aprobate în urma unei evaluări 

independente și profesionalizate. 

În al treilea rând, PNDL 3, la fel ca PNDL 2, nu prevede niciun fel de criteriu în stabilirea 

costurilor, ceea ce înseamnă prețuri umflate, stabilite la liber arbitru. USR PLUS a propus 

introducerea de costuri unitare maximale, prin raportare la lucrări similare, iar sumele ce 

depășesc aceste costuri unitare să fie suportate din bugetul propriu al beneficiarului. 

În al patrulea rând, PNDL 3 prevede, la fel ca PNDL 2, ca banii pentru proiecte să fie date 

din pixul unui ministru, adică așa cum a făcut și Dragnea. USR PLUS a propus o evaluare 

independentă și transparentă a propunerilor de investiții, accesibilă publicului. 

În forma actuală, PNDL 3 va fi cel mai mare jaf din banii românilor. USR PLUS îi solicită 

premierului Florin Cîțu, care nu mai are legitimitatea să continue în această funcție, să își 

dea demisia". 

(Sursa: Agerpres)  
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• Confuzie în instituțiile publice: Concursurile au fost blocate în urma 

unei OUG, Guvernul adoptă o altă OUG pentru a clarifica lucrurile 

Guvernul Cîțu a adoptat pe 10 septembrie Ordonanța de Urgență nr. 99/2021, prin care 

s-a modificat un articol din Legea nr. 55/2020. Ceea ce se dorea a fi o facilitare a 

ocupării posturilor din ARACIS și dintr-o nouă direcție a Ministerului Educației s-a 

transformat într-un imens blocaj. Agenția Națională a Funcționarilor Publici a suspendat 

concursurile pentru funcții publice și a solicitat opinia Ministerului Justiției și a Consiliului 

Legislativ. În ciuda lămuririlor venite de la cele două instituții, în sensul existenței 

cadrului legal pentru continuarea concursurilor, Guvernul a ales să adopte o nouă OUG, 

pentru a lămuri definitiv lucrurile. 

Președintele Agenției Naționale a Funcționarilor Publici, Violeta Vijulie, recunoaște că 

OUG 99/2021 (text integral, AICI) nu afectează concursurile pentru funcții publice, însă, 

pentru a se evita eventuale litigii în instanță, concursurile s-au suspendat și s-a decis 

adoptarea unui nou act normativ care să prevadă expressis verbis că autoritățile publice 

locale pot organiza concursuri în continuare, iar autoritățile centrale o pot face până la 

31 decembrie 2021. Aceste prevederi existau deja în acte normative în vigoare (Legea 

203/2020 și OG 17/2021), fiind astfel doar o măsură de precauție din partea Executivului. 

„A fost o problemă de interpretare, cum că derogările care s-au dat de la Legea 55 nu ar 

mai fi în vigoare în momentul în care a apărut OUG 99/2021 care modifică Legea 55. 

Noi, ca să fim siguri că nu avem nicio problemă cu legalitatea concursurilor, începând de 

pe data 15 septembrie, nu am mai publicat anunțurile de concurs. Asta înseamnă că ele 

au fost suspendate până la clarificare, ca să nu avem surpriza neplăcută ca ele să fie 

atacate în instanță. 

Am cerut punct de vedere la Consiliul Legislativ și la Ministerul Justiției, aceste două 

instituții ne-au spus că nu este nicio problemă pe legislație, dar răspunsurile pe care ni le 

dau sunt doar cu titlu de consultare și ele nu pot fi opozabile terților. Chiar dacă ei sunt 

de acord că nu este nicio problemă cu concursurile, s-ar putea ca cineva să dea în 

judecată și să aibă câștig de cauză”, a declarat Violeta Vijulie, pentru STIRIPESURSE.RO. 

Pentru a elimina orice dubiu, în ședința de guvern de astăzi a intrat o ordonanță de 

urgență care se referă la posturile din administrația publică și care clarifică lucrurile.  
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„Abrogă prevederile articolului V din Ordonanța Guvernului nr. 17/2021 și art. II din OUG 

19/2011. Rămâne în vigoare din legea 203/2020 articolul II, care spune că autoritățile 

administrației publice locale și instituțiile din subordinea și coordonarea acestora au voie 

să organizeze concursuri și certificăm și faptul că în instituțiile administrației publice 

centrală se pot organiza concursuri până la 31 decembrie 2021”, explică președinta 

ANFP. 

Violeta Vijulie afirmă că doar 53 de concursuri au fost suspendate, cele care ar fi trebuit 

publicate după intrarea în vigoare a OUG 99/2021. Chiar dacă modificările pot părea 

redundante, președinta ANFP precizează că „dăm un text care este mult mai clar: 

rămâne în vigoare Legea 203 și mai spune că avem voie să facem și în administrația 

publică centrală, cu termen limită 31 decembrie 2021”. 

„Ordonanța de urgență are toate semnăturile, intră în ședința de guvern de azi și în 

momentul în care apare în Monitorul Oficial nu va mai exista absolut nicio confuzie. Nu 

știu de ce intrase o panică în instituții și săptămâna trecută ne-au sunat foarte mulți care 

au spus că nu înțeleg și ne-am gândit că decât să avem probleme în instanță cu 

concursurile - am amânat doar 53 de concursuri - mai bine facem această clarificare 

legislativă”,  mai declarat Violeta Vijulie. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Anca Dragu: 'Programul Masa caldă, derulat în 50 de şcoli a redus 

abandonul şcolar de la 19,1% la 15,3% în 2019' 

Preşedintele Senatului, Anca Dragu, anunţă, miercuri, că programul pilot ”Masa caldă”, 

derulat în 50 de şcoli” a redus abandonul şcolar în aceste unităţi. Pentru a îmbunătăţi 

acest program, mai mulţi parlamentari USR PLUS au depus amendamente, acestea fiind 

adoptate de comisiile de specialitate din Senat. 

”Programul Masa Caldă în şcoli este un program-pilot pentru 50 de şcoli pe care l-am 

introdus în 2016, prin OUG, în calitate de ministru al Finanţelor. Există date clare care 

arată că rata abandonului şcolar a scăzut de la 19,1% la 15,3% în 2019, iar ”Masa Caldă” 

este unul dintre factorii care au favorizat acest lucru”, a scris, miercuri, pe Facebook, 

Anca Dragu.  
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La rândul lor, reprezentanţii USR PLUS au anunţat că amendamentele depuse de 

parlamentarii formaţiunii la OUG 91/ 2021, referitoare la masa caldă, au fost aprobate de 

Comisiile de Învăţământ şi Administraţie din Senat, informează News.ro. 

”Noile completări optimizează ordonanţa de urgenţă, asigurând atât continuitatea 

programului, cât şi soluţiile pentru rezolvarea carenţelor identificate de parlamentarii 

USR PLUS în ediţiile precedente ale programului”, a transmis USR PLUS. 

Amendamentele vizează: 

Prelungirea programul-pilot şi în semestrul II; 

Alocarea banilor necesari pentru continuarea programului şi în 2022, încă din ianuarie, 

chiar dacă bugetul nu se aprobă la timp; 

Crearea cadrului legal pentru suplimentarea de personal, la solicitarea şcolilor, fie prin 

noi angajări de către inspectorate, fie prin detaşări şi delegări de către autorităţile 

administraţiei publice locale; 

Crearea cadrului legal pentru ca primăriile să poată suplimenta, din surse proprii sau din 

alte surse legal prevăzute, sumele necesare pentru transportul hranei sau amenajarea 

spaţiilor pentru servirea mesei, unde este necesar; 

”Solicităm introducerea în caietele de sarcini a cerinţei privind defalcarea costurilor 

asociate cu prepararea hranei, precum şi a cerinţei privind favorizarea ofertelor care 

alocă cel puţin 40% din suma disponibilă per beneficiar pentru achiziţionarea materiei 

prime, pentru a evita situaţiile din trecut, în care costul alocat mâncării a fost de numai 1 

leu din 10, restul banilor fiind cheltuiţi pe transport sau alte activităţi netransparente”, a 

mai transmis USR PLUS. 

Iniţiatorii proiectului sunt parlamentarii USR PLUS Anca Dragu, Cătălin Teniţă, Irineu 

Darău, Andrei Miftode şi Oana Cambera. 

Aprobarea de către comisii este o etapă intermediară, urmând ca raportul final, aprobat 

de cele două comisii, să fie supus votului în plenul Senatului, săptămâna viitoare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• Conferinţă de specialitate pe tema plafonării sau compensării 

preţurilor la energie, organizată joi 

DC News Media Group organizează, joi, dezbaterea online cu tema "Plafonare versus 

compensare. Soluţia salvatoare pentru tema momentului: facturile la energie şi gaze 

naturale". 

Potrivit organizatorilor, în cadrul evenimentului şi-au anunţat prezenţa: premierul Florin 

Cîţu, alături de Zoltan Nagy-Bege - vicepreşedintele ANRE, Daniela Dărăban - director 

executiv Federaţia Asociaţiilor Companiilor de Utilităţi din Energie (ACUE), Radu 

Constantin - manager Departament Furnizare la Hidroelectrica, Victor Negrescu - 

europarlamentar, Daniel - Cătălin Zamfir - vicepreşedinte Comisia Economică, Industrii şi 

Servicii din Senatul României, Bende Sandor - preşedintele Comisia pentru Industrii şi 

Servicii din Camera Deputaţilor, Cristina Prună - vicepreşedinte Comisia pentru Industrii 

şi Servicii din Camera Deputaţilor, Radu Oprea - senator şi purtător de cuvânt PSD, 

Cristian Buşoi - preşedintele Comisiei Industrie, Cercetare şi Energie (ITRE) din 

Parlamentul European, Dumitru Chisăliţă - senior consultant Gaz şi Energie, preşedintele 

Asociaţiei Energia Inteligentă, şi Adrian Caciu - analist economic. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Se scumpește căldura în București. Creșterea prețului va fi de 

aproximativ 20% 

Romgaz va livra gaze termocentralelor la preț dublu față de cel de acum, ceea ce 

înseamnă că bucureștenii vor plăti mai mult pentru a beneficia de căldură, la iarnă. În 

timp ce Romgaz spune că prețul este confidențial, directorul Elcen susține că este un 

preț bun, în condițiile actuale ale pieţii gazelor. Iar Primăria Capitalei nu știe cu cât va 

subvenționa diferența de preț. 

Romgaz, companie controlată de stat, și Electrocentrale București (Elcen) au hotărât ca, 

de la 1 octombrie, prețul gazului pentru bucureșteni să fie de 151 lei MWh, dublu faţă 

de cel din prezent.  
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Astfel, costul final al gigacaloriei creşte de la 490 de lei, la 590 de lei, cu aproximativ 20% 

mai mare. Cu toate acestea, reprezentanții ELCEN susțin că prețul este unul bun. 

ADRIAN TUDORA, administrator special al ELCEN: Am ajuns la un preț mediu de 151, un 

preț bun pentru ELCEN în condițiile actuale de piață a gazelor, dacă va uitați, evoluția 

prețului gazelor pe toate pieţele este în continuă creștere, este o consecință a creșterii 

gazului la nivel european și nu numai. 

Până în acest moment, Primăria Generală nu știe cu cât va subvenționa diferența. 

NICUȘOR DAN, primarul general al Capitalei: În momentul de față nu avem nici noul 

preț cu care ELCEN ne va vinde nouă gigacaloria. În momentul în care îl avem, o să aveți 

răspunsuri. Bani ar exista. 

MIHAI MEREUȚĂ, președinte, Liga Asociațiilor de Proprietari “Habitat”: Capacitatea de 

plată a subvenției este foarte redusă la Primăria Capitalei, problemele financiare sunt 

mari, dar tare mi-e teamă că acest lucru va duce la mărirea gigacaloriei la cetățean, la 

consumator. 

Deși le-am cerut un punct de vedere, reprezentanții Termoenergetica nu ne-a oferit unul 

până la această oră. 

Reprezentanții Romgaz ne-au transmis că nu pot face comentarii în raport cu prețul de 

comercializare ofertat de Elcen București, deoarece acesta este confidențial. 

Nu de aceeași părere sunt și specialiștii în energie, care susțin că atât timp cât prețul 

este suportat din buzunarele cetățenilor, acesta nu poate fi secret. Aceiași specialiști mai 

sunt de părere că nu văd nicio justificare care să fi dus la creșterea prețurilor la gaze 

livrate Elcen de către Romgaz. 

IONUȚ PURICĂ, specialist în energie al Academiei Române: Avem gaz. Nu are rost să 

creștem prețul gazului către economia română. Putem să îl creștem către export. E gazul 

nostru, îi facem ce preț vrem, evident la cost plus. Adică companiile care furnizează gaz, 

energie electrică și așa mai departe trebuie să aibă bani să își plătească salariile, să-și 

facă întreținere, investiții și așa mai departe. 
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La jumătatea anului, pentru că Primăria Generală avea restanțe de peste 540 de milioane 

de lei la plata subvenției pentru căldură, a fost nevoie de o decizie a Guvernului pentru a 

o plăti. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Comisia Europeană impune țărilor membre un set de măsuri 

împotriva creșterii prețurilor la energie 

 

Comisia Europeană va crea un set de măsuri pe care statele membre le vor putea lua 

pentru a contracara creşterea preţurilor energiei fără să încalce regulile blocului 

comunitar, a anunţat miercuri Executivul UE, în condiţiile în care consumatorii se 

confruntă cu creşteri puternice ale facturilor în apropierea iernii, transmite Reuters. 

 

Preţurile energiei au crescut puternic în Europa, de peste trei ori în Spania şi alte ţări, 

producţia scăzută de energie regenerabilă şi preţurile mai mari ale carbonului în UE, 

informează News.ro. 

Comisarul pentru energie Kadri Simson a spus că Bruxelles-ul va crea recomandări 

pentru a ajuta ţările să ia măsuri faţă de creşterea preţurilor, în următoarele săptămâni. 

 

”Am propus astăzi miniştrilor să creăm un set de măsuri mai astructurat, care 

considerăm că va fi util tuturor statelor membre pentru a rezolva situaţia actuală”, a 

declarat Simson miercuri, în urma întâlnirii miniştrilor Energiei din ţările UE. 

 

Setul va ajuta guvernele să evalueze opţiunile pentru a răspunde rapid creşterilor de 

preţuri în cadrul regulilor UE”, a spus Simson, adăugând că pot reduce taxa pe valoarea 

adăugată şi accizele sau să utilizeze spirijinul direct pentru a proteja consumatorii de 

costurile mari. 

 

Preţurile de referinţă ale gazelor din Europa au crescut cu peste 250% din ianuarie, pe 

fondul redeschiserii economiilor în jurul lumii, după carantinele legate de Covid-19, 

cererea mare din Asia reducând livrările în Europa. Creşterile au transmis unde de şoc în 

industriile dependente de gaze, care includ de la generarea de energie la 

producătorii de dioxid de carbon utilizat în producţia de alimente.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 23 septembrie 2021 23 

 

Spania a condus apelurile pentru ca UE să organizeze un răspuns mai coordonat la 

creşterea preţurilor. 

 

Luni, Spania a solicitat Comisiei să ofere opţiuni pentru modalităţile prin care statele UE 

ar putea răspunde şi a sugerat reformarea pieţei de energie electrică a blocului. 

 

Simson a spus că structura pieţei europene a energiei electrice nu a contribuit la 

creşterea preţurilor şi că preţurile angro ale energiei electrice reprezintă doar o treime 

din facturile consumatorilor, taxele şi alte elemente constituind restul. 

 

Spania, Italia, Grecia şi alte ţări planifică deja măsuri naţionale, variind de la subvenţii la 

plafoane de preţuri, cu scopul de a proteja cetăţenii de creşterea costurilor pe măsură ce 

economiile se recuperează din pandemia de Covid-19. 

 

Germania a declarat că nu vede necesitatea unei intervenţii guvernamentale pentru a 

contracara creşterea preţurilor la gaze. 

 

Îngrijorările legate de creşterea costurilor energiei ar putea încuraja oponenţii planului 

Comisiei de a lansa o nouă piaţă a carbonului pentru clădiri şi sectorul transporturilor, 

măsură pe care unele ţări ale UE şi parlamentarii au avertizat că ar creşte facturile 

consumatorilor. 

 

Analiştii au spus că creşterea preţurilor gazelor, nu preţul pe care îl plătesc companiile 

europene pentru autorizaţiile de acoperire a emisiilor de dioxid de carbon, sunt în 

principal responsabili de creşterea costurilor cu energia electrică. 

 

Bruxelles-ul a declarat că creşterea preţurilor ar trebui să încurajeze ţările să accelereze 

renunţarea la combustibilii fosili. 

 

"Trebuie să facem paşi decisivi în direcţia corectă folosind propriile resurse disponibile la 

nivel local - trebuie să ne reducem dependenţa de combustibilii fosili", a declarat 

ministrul sloven al infrastructurii, Jernej Vrtovec, care a condus şedinţa ministerială de 

miercuri. 
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Ministrul austriac pentru climă şi energie, Leonore Gewessler, a declarat că o trecere mai 

rapidă la sursele regenerabile de energie va face UE ”mai rezistentă la fluctuaţiile 

preţurilor pe termen lung”. 

 

În Marea Britanie, oficialii au declarat că creşterea preţurilor gazelor ar forţa mai mulţi 

furnizori britanici de energie să renunţe la afaceri şi industria trebuie să se pregătească 

pentru probleme prelungite. Mai mulţi furnizori de energie şi-au încetat deja activitatea. 

 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Premierul a discutat cu activiştii de mediu şi jurnalistul care 

documentau tăierile ilegale de pădure din Suceava 

 

Cei doi jurnalişti bătuţi într-o pădure din Suceava au stat astăzi faţă-n faţă cu premierul. 

În plin scandal public după gravitatea agresiunii, activiştii de mediu speră că autorităţile 

să se mobilizeze. Discuţiile de la Palatul Victoria s-au axat pe necesitatea îmbunătăţirii 

legislaţiei şi pe aplicarea, cu mai multă hotărâre, a celei existente. 

 

Activiştii de mediu au primit, deocamdată, promisiuni că lucrurile se vor schimba, iar 

autorităţile centrale se vor implica în îmbunătăţirea sistemului de urmărire a lemnului 

tăiat. Întâlnirea de la Guvern a fost mediat de consilierul onorific la premierului, activist 

de mediu la rândul său. 

 

Premierul şi-a arăta susţinerea într-o postare pe Facebook. 

 

''Autoritățile trebuie să își facă treaba și să se asigure că cetățenii români sunt în 

siguranță, iar cei care greșesc trebuie să plătească! 

 

În urma discuției de astăzi, am stabilit că SUMAL-ul, acel sistem de urmărire a lemnului 

tăiat, trebuie îmbunătățit astfel încât să asigure eficiență și transparență totală. Prin 

urmare, va fi format un grup de lucru la Ministerul Mediului, iar reprezentanții ONG-

urilor vor lua parte la tot procesul.'' 
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Tiberiu Boşutar, una dintre victimele bătăuşilor de la Suceava, s-a declarat dezamăgit de 

decizia procurorului de caz de la Vatra Dornei pe care o consideră scandaloasă. 4 dintre 

agresori sunt cercetaţi sub control judiciar. 

 

Dată fiind decizia procurorului de caz, specialiştii propun ca infracţiunile din zona 

delictelor silvice să fie investigate de o strucură centrală. 

 

Concluzia discuţiei de la guvern a formulat-o activistul Tiberiu Boşutar. 

 

Boşutar a avut nevoie de mai multe zile de spitalizare după bătaia cruntă încasată în 

pădure. 

 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 

• AFIR a publicat Ghidul solicitantului privind accesarea fondurilor 

europene prin  

PNDR 2020 pentru procesarea produselor agricole 

Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale a publicat, pe pagina oficială de internet 

www.afir.info, Ghidul solicitantului pentru obținerea sprijinului financiar pentru investiții 

în procesarea sau marketingul produselor agricole, mai precis prin submăsura 4.2 din 

cadrul Programului Național de Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 (PNDR 2020).  

Ghidul solicitantului și anexele aferente conțin informațiile necesare depunerii cererilor de 

finanțare în sesiunea care se va desfășura în intervalul 8 octombrie 2021, ora 9.00 – 7 

ianuarie 2022, ora 16.00. 

Sprijinul financiar nerambursabil acordat prin această submăsură este de 50% din totalul 

cheltuielilor eligibile pentru întreprinderi mici și mijlocii (IMM-uri) și forme asociative și 

de 40% pentru alte întreprinderi. Precizăm că în cazul investițiilor colective intensitatea 

sprijinului poate crește cu 20 de puncte procentuale. 

 

http://www.afir.info/
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Valoarea fondurilor europene obținute variază în funcție de tipul de beneficiar și de 

investiție, astfel: pentru microîntreprinderi și întreprinderi mici, sprijinul financiar este 

de 800.000 de euro/ proiect pentru investițiile noi permise în cadrul fișei submăsurii și 

de 600.000 de euro/ proiect pentru modernizare/ extindere. De asemenea, pentru 

întreprinderi mijlocii se pot accesa fonduri în valoare de 1.200.000 de euro/ proiect 

pentru investițiile noi permise în cadrul fișei submăsurii sau de 1.000.000 de euro/ 

proiect pentru modernizare/ extindere. Pentru alte întreprinderi și forme asociative, 

valoarea sprijinului crește la 1.500.000 de euro/ proiect în cazul investițiilor noi permise 

și la 1.200.000 de euro/ proiect pentru modernizare/ extindere. 

Solicitantul trebuie să respecte o serie de condiții minime pentru a accesa fondurile 

disponibile prin această linie de finanțare, cum ar fi: să desfășoare activități economice ca 

persoană fizică autorizată, întreprindere individuală, întreprindere familială sau persoană 

juridică română; să acționeze în nume propriu și să asigure surse financiare stabile și 

suficiente, necesare cofinanțării pe tot parcursul implementării investiției. 

Printre activitățile eligibile în cadrul submăsurii 4.2, amintim că se poate obține finanțare 

europeană pentru: înființarea, extinderea, modernizarea, dotarea unităților de procesare 

plante proteaginoase* (de exemplu: mazăre, fasole, soia, linte, năut, bob, arahide, floarea 

soarelui, dovleac etc.), dar și pentru alte produse decât plantele proteaginoase, ca materie 

primă de bază. De asemenea, sunt eligibile investiții privind colectarea materiei prime, 

depozitarea materiei prime sau a produselor finite, marketingul acestora (de exemplu: 

etichetare, ambalare), precum și investiții pentru comercializarea produselor doar ca o 

componentă secundară a proiectului.  

Totodată, se poate finanța extinderea și modernizarea de rețele locale de colectare, 

recepție, depozitare, condiționare, sortare și capacități de ambalare, comercializare 

(componentă secundară), cât și îmbunătățirea controlului intern al calității și conformarea 

cu noile standarde impuse de legislația europeană pentru prelucrarea și comercializarea 

produselor agro-alimentare. 

De asemenea, este eligibilă în cadrul submăsurii 4.2 producerea și utilizarea energiei din 

surse regenerabile (solară, eoliană, valorificarea energetică a biomasei, geotermală), a 

energiei produsă cu ajutorul pompelor de căldură, în cadrul unității în care se desfășoară 

o activitate finanțată prin submăsura 4.2 exclusiv pentru consumul propriu, doar ca o 

componentă secundară a proiectului.  
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Toți cei interesați să acceseze fonduri europene pentru investiții în procesarea sau 

marketingul produselor agricole pot consulta gratuit pe www.afir.info Ghidul 

solicitantului și anexele aferente acestuia, la secțiunea „Investiții PNDR”, pagina dedicată 

submăsurii 4.2, în vederea întocmirii documentației necesare depunerii cererilor de 

finanțare, care se va realiza on-line, pe site-ul Agenției, la momentul lansării sesiunii.  

(Sursa: Afir) 

 

• Euro atinge un nou maximum istoric: 4,94 de lei 

Moneda europeană a atins astăzi un nou maximum istoric în raport cu leul. 

Banca Națională a României a stabilit un curs de peste 4 lei și 94 de bani pentru un euro, 

în creștere ușoară faţă de cotaţia precedentă. 

La începutul anului, un Euro valora 4 lei și 86 de bani. 

Precedentul record al monedei europene a fost atins pe data de 7 septembrie. 

În ce privește cotația dolarului american, BNR l-a cotat la 4 lei și 22 de bani. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• România este ţara cu cele mai nesigure drumuri din Uniunea 

Europeană. Nou proiect pentru creșterea siguranței în trafic 

Un accident cumplit pe Drumul European E 85 a ucis patru oameni în dimineața aceasta, 

iar alți doi sunt grav răniți. E doar una din tragediile care au adus România primul loc în 

Uniunea Europeană la numărul de accidente auto grave. În timp ce Asociația Victimelor 

atrage atenția asupra stării deplorabile a drumurilor, autoritățile promit că vor investi 

milioane de lei nu doar în infrastructură, ci și în educația șoferilor. 

Pe drumul național care leagă Bucureștiul de Urziceni și-au găsit sfârșitul 4 oameni, într-

o clipă, în zorii zilei. O autoutilitară a ajuns pe contrasens și a lovit o alta, dar între cele 

două vehicule a fost prins și un autoturism. Impactul a fost devastator.  

http://www.afir.info/
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Din 6 persoane implicate doar șoferul și pasagera din autoturism mai sunt în viață, dar 

grav răniți. 

E ultimul din seria neagră care ține România de ani buni pe primul loc în topul țărilor cu 

cei mai mulți morți în urma accidentelor rutiere. 

Împreună cu o asociație pentru tineret, Guvernul lansează un program care să ducă în 

timp la creșterea siguranței în trafic. 

Până când se vor vedea efectele acestor proiecte, siguranța în trafic poate fi crescută și 

prin marcaje rutiere, aproape inexistente acum. Ar putea fi folosită tehnologia de marcaj 

cu microbile de sticlă. 

Ministerul Educației e obligat să asigure săptămânal ore de Educație rutieră dar, în 

realitate, legea nu e aplicată peste tot în țară. 

Ministerul de Interne va susține modificarea acesteia așa încât în toate școlile să se 

organizeze ore de activități tehnice și aplicate de Educație rutieră. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Egalitatea de GEN, NEXT LEVEL: Specialiștii spun că PIB-ul României 

ar putea crește cu 10% grație femeilor 

Produsul Intern Brut al României ar putea fi mai mare cu 24 miliarde de euro anual până 

în 2030 - o majorare de 8,7% pe an - prin creşterea egalităţii de gen, potrivit raportului 

"Win-Win: How Empowering Women Can Benefit Central and Eastern Europe", publicat 

de o companie de consultanţă. 

Conform unui comunicat al McKinsey&Company, acest plus de 24 de miliarde de euro 

ar putea fi generat de trei factori: creşterea cu 550.000 a numărului de femei active pe 

piaţa muncii, majorarea cu 1,5 ore pe săptămână a numărului de ore plătite lucrate de 

femei şi angajarea mai multor femei în sectoarele cu productivitate mare (utilităţi, 

producţie, servicii financiare, imobiliare), scrie Agerpres. 

La nivelul întregii Europe Centrale şi de Est, îmbunătăţirea egalităţii de gen pe 

piaţa muncii ar putea duce la o creştere PIB cu 146 de miliarde de euro anual 

până în 2030 (de la 700 la 846 miliarde de euro).  
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Acest prim raport McKinsey&Company privind egalitatea de gen în Europa Centrală şi 

de Est a analizat şapte ţări din regiune: Croaţia, Republica Cehă, Ungaria, Polonia, 

România, Slovacia şi Ucraina. 

În România, femeile reprezintă aproximativ 52% (10 milioane) din populaţie însă doar 

43% din forţa de muncă, procent similar cu media regiunii. În ceea ce priveşte 

participarea pe piaţa muncii, 59% dintre femeile din România sunt angajate - comparativ 

cu o medie de 64% în Europa Centrală şi de Est şi de 79% în ţările nordice. Analizând 

acelaşi indicator în cazul bărbaţilor, România are o medie similară cu cea regională şi cu 

Europa de Vest, de 78%. 

Compania menţionează că în afară de beneficiile macroeconomice, raportul întăreşte 

argumentele economice în favoarea diversităţii şi la nivelul fiecărei companii. Cercetările 

efectuate de McKinsey& Company în ultimul deceniu indică faptul că o pondere mai 

mare a femeilor în funcţiile de conducere se corelează cu creşterea performanţei 

financiare a companiilor. Companiile ale căror echipe executive aveau cea mai mare 

diversitate de gen au înregistrat o probabilitate cu 26% mai mare de a raporta profituri 

peste medie comparativ cu echipele executive cel mai puţin diverse sau fără femei în 

poziţii de top, conform unei analize care a inclus 200 de companii mari din Europa 

Centrală şi de Est. 

La nivel regional, femeile sunt încă subreprezentate în funcţii de conducere, în ciuda 

faptului că acestea înseamnă o parte importantă a forţei de muncă şi a absolvenţilor de 

facultate, dar în România situaţia este mai bună. 

Aproximativ 21% dintre directorii executivi din România sunt femei, comparativ cu 8% în 

Europa Centrală şi de Est. De asemenea, în România femeile ocupă 27% din funcţiile 

executive, în timp ce la nivel regional procentul este de 19%, în Europa de Vest de 16%, 

iar în ţările nordice - 25%. Mai mult, 44% dintre companiile de top din Europa Centrală şi 

de Est nu au nicio femeie cu rol executiv. 

"Acest studiu arată cât de semnificativ este impactul creşterii egalităţii de gen. România 

ar putea adăuga în fiecare an aproximativ 8,7% la PIB, aproximativ 24 miliarde de euro, 

prin implicarea mai multor femei pe piaţa muncii. Dar avem şi motive de bucurie, în 

ciuda participării scăzute a forţei de muncă, deoarece România are un procent relativ 

mare de femei în funcţie de CEO - 21% - comparativ cu 8% în Europa Centrală 

şi de Est.  
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Acest lucru demonstrează capitalul uman imens pe care încă nu l-am exploatat", a 

declarat Mariana Miron, Engagement Manager în cadrul biroului din Bucureşti al 

McKinsey & Company. 

Pentru ca potenţialul neexploatat al femeilor să fie atins, companiile şi autorităţile 

trebuie să facă demersuri suplimentare iar patru zone de acţiune ar putea deveni 

prioritare. Este vorba despre crearea unei viziuni comune şi a unui plan de obiective & 

acţiuni care să abordeze lacunele identificate, să măsoare şi să comunice progresul şi 

lansarea unor scheme de sprijin pentru grupurile sub-reprezentate. Această măsură 

include investiţii în traininguri de management şi dezvoltarea unor scheme de 

sponsorizare pentru a le ajuta pe femei, precum şi pe alte grupuri sub-reprezentate din 

anumite domenii de activitate, să ocupe funcţii de top. 

O altă măsură vizează îmbunătăţirea echilibrului dintre viaţa personală şi cea 

profesională atât pentru femei, cât şi pentru bărbaţi, prin oferirea, pe scară mai largă, a 

colaborărilor profesionale flexibile (muncă part-time, lucrul la distanţă, program de lucru 

flexibil), prin introducerea sau prelungirea concediului de paternitate şi prin punerea la 

dispoziţie a serviciilor accesibile şi de calitate pentru îngrijirea copiilor. 

McKinsey & Company este o firmă globală de consultanţă în management care 

activează în peste 65 de ţări şi 130 de oraşe. 

(Sursa: stiripesurse.ro)  


